
Protokół Nr XI/2011 

 

z XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 28 grudnia 2011 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do godziny 17
05

.  

W sesji  udział wzięło 14 radnych, 8  pracowników urzędu gminy, 4 zaproszonych gości oraz 

19 osób zainteresowanych obradami. 

 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla jednostek oświatowych, 

2) w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2011 r., 

4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działki położonej w centralnej części miejscowości  

Stary Toruń oraz dla części działki położonej w zachodniej części 

miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś Wielka, 

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Zławieś Wielka dla miejscowości Stary Toruń,  

6) w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, 

7) w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze, 

8) w sprawie przekazania nieruchomości położonej w Górsku stanowiącej mienie 

komunalne gminy w drodze darowizny na rzecz Parafii Rzymsko – Katolickiej 

p.w Podwyższenia Krzyża Św. w Górsku.  

4. Informacja o pracy wójta miedzy sesjami.  

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zakończenie obrad XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła obrady XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka, przywitała gości, radnego sejmiku 

województwa kujawsko – pomorskiego pana Przemysława Przybylskiego, radnego 

powiatowego pana Andrzeja Walczyńskiego, ks. Leszka Przybylskiego przedstawiciela 

zgromadzenia Świętego Michała Archanioła, ks. Stanisława Pyzika proboszcza parafii w 

Górsku, drużynę harcerzy ze Szczepu „Błekitna Jedynka” z Górska, wójta z pracownikami 

oraz sołtysów i radnych.  

Przedstawiła radnym zmiany w porządku obrad: 

1) Po 2 punkcie „Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji” zaproponowała, aby  nagrodzić 



drużynę harcerzy za zdobycie I miejsca w IX Europejskim Memoriale Generała Stanisława 

Maczka. Jest to najpopularniejszy turniej piłki nożnej wśród harcerzy z całej Polski.  

2) W punkcie podjęcie uchwał uchwałę oznaczoną numerem 8 przenieść, jako pierwszą, ze 

względu na to, że ks. Leszek Przybylski chciałby wypowiedzieć się w tej sprawie. 

 3) Po punkcie podjęcie uchwał przedstawienie nowo zatrudnionych pracowników. 

Zapytała, kto jest za przyjęciem proponowanych zmian w porządku obrad.  

 

Jednogłośnie 14 radnych było za przyjęciem nowego porządku obrad. Dodała, że liczba 

członków rady pozwala na przyjmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2  

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był umieszczony na stronie internetowej 

gminy. Niestety tylko dwa dni, ale osoby zainteresowane na pewno się z nim zapoznały. 

Dodała, że znajduje się on na sali obrad, można się z nim jeszcze zapoznać i wnieść uwagi. 

Uwagi nie zostały wniesione, dlatego zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem protokołu  

z poprzedniej sesji. 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Poprosiła drużynę harcerzy ze szczepu harcerskiego Błękitna jedynka o wystąpienie. 

Pogratulowała im zajęcia I miejsca w ogólnopolskim turnieju piłki nożnej, a obecni na sali 

obrad nagrodzili drużynę brawami. Wójt wraz z przewodniczącą wręczyli im dyplomy oraz 

drobne upominki i zaprosili na poczęstunek w obecności pani sekretarz i zastępcy 

przewodniczącego rady gminy. 

  

Z sali wyszedł radny Robert Borzęcki. 

 

Ad. 3 

Podjęcie uchwał 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

 Poinformowała radnych, że zgodnie z nowym porządkiem obrad, jako pierwsza zostanie 

podjęta uchwała nr 8, której ostateczną wersję radni otrzymali krótko przed sesją. Zapytała, 

czy ktoś z pracowników urzędu chce jeszcze zabrać głos w tej sprawie.  

 

Jan Surdyka - wójt 

Za względu na trudności, jakie wiązałyby się z przekazaniem działki pod budowę kaplicy dla 

parafii w Górsku, na prośbę ks. Pyzika działka zostanie przekazana Zgromadzeniu Św. 

Michała Archanioła, co ułatwi pozyskiwanie środków na budowę kaplicy. Wyjaśnił ponadto, 

że zgodnie z opinią radcy prawnego nie jest konieczne zamieszczanie w uchwale zapisu 

 o przekazaniu działki tylko i wyłącznie na cele sakralne. Sprawa ta będzie uwzględniona  

w akcie notarialnym. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Dodała, że zapis ten był sugestią radnych zgłoszoną na posiedzeniu komisji przed sesją.  

Zapytała, czy ksiądz Leszek Przybylski chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 



Ks. Leszek Przybylski  

Powiedział, że rozumie postawę radnych, ponieważ zawsze kiedy Rada Gminy przekazuje 

grunty pod działalność kanoniczną nasuwają się takie wątpliwości. Dodał, że Zgromadzenie 

Św. Michała Archanioła działa na terenie Górska ponad 50 lat. Od 10 lat zgromadzenie na 

terenie gminy angażuje się finansowo w działalność kanoniczną, tak jak np. budowa ośrodka 

duszpasterskiego w Przysieku. Grunty zostały zakupione za pieniądze Zgromadzenia jak  

i ponad 50 % kosztów poniesionych na budowę pochodzi z pieniędzy zgromadzenia. 

Członkowie nie pobierają wynagrodzenia, a środki, jakie otrzymują gromadzą na wspólnym 

koncie, aby wspierać takie inwestycje jak ośrodki duszpasterskie. Pokazuje to duży wkład 

Zgromadzenia w takie inwestycje na terenie gminy. Grunt, którego dotyczy uchwała ściśle 

wiąże się z kultem religijnym i działalnością duszpasterską związaną z tym miejscem. 

Zapewnił, że przeznaczenie terenu nie zostanie zmienione, a kaplica zostanie wybudowana 

zgodnie z zapisami w uchwale. Wyraził nadzieję dalszej współpracy i podziękował za 

wysłuchanie.  

 

Piotr Pawlikowski - radny 

Zapytał, jaki jest planowany termin oddania kaplicy do użytku. 

 

Ks. Leszek Przybylski  

Odpowiedział, że nie może podać dokładnego terminu, natomiast zapewnił, że działania już 

zostały podjęte. Środki na budowę są gromadzone i jeśli uchwała ta zostanie podjęta, to jak 

najszybciej ruszy budowa. Niestety o tym jak długo będzie ona trwała zadecydują finanse. 

 

Ks. Stanisław Pyzik 

Dodał, że część materiału już jest. Myśli, że w tym roku uda się postawić fundamenty  

i w ciągu około roku lub dwóch uda się wybudować całą kaplicę. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że obawy, jakie mają radni wynikają z wydarzeń, które miały miejsce w 

poprzednich latach. Grunty należące do gminy zostały przekazane fundacji „Ave Maria”, 

która miała zajmować się niepełnosprawnymi dziećmi. Niestety stało się inaczej, ziemia 

została przekazana i nic dalej w tym kierunku nie zostało zrobione. Dodała, że omawiana 

uchwała zostanie podjęta na wniosek mieszkańców, którzy chcieli, aby kaplica powstała 

właśnie na tym terenie. Zapytała, czy są jeszcze pytania do tematu. Pytań nie było, odczytała 

więc projekt uchwały. 

 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XI/76/2011 

w sprawie przekazania nieruchomości położonej w Górsku stanowiącej mienie 

komunalne gminy  w drodze darowizny na rzecz Zgromadzenia Św. Michała 

Archanioła, które prowadzi Parafię Rzymsko Katolicką p.w Podwyższenia Krzyża Św. 

w Górsku 

 

 

Ks. Leszek Przybylski  

Podziękował za wynik głosowania. Zapewnił, że zgromadzenie zakonne dołoży wszelkich 

starań, aby kaplica powstała jak najszybciej. Dodał, że ks. Stanisław Pyzik przyczynił się do 

wybudowania wielu obiektów sakralnych na terenie Polski i ma nadzieję, że tutaj będzie tak 

samo.  



 

Ks. Stanisław Pyzik 

Chcąc podziękować radnym za pomoc w realizacji przedsięwzięcia wręczył im pamiątkowe 

albumy. 

 

Przemysław Przybylski – radny sejmiku województwa kujawsko – pomorskiego 

Korzystając z okazji, że sesja odbywała się w czasie między Bożym Narodzeniem, a Nowym 

Rokiem podziękował za życzenia oraz zaproszenia na sesję, które zawsze otrzymuje. Wyraził 

swoje zadowolenie, ze współpracy z urzędem oraz tym, że w niektórych działaniach 

podejmowanych przez gminę mógł służyć swoją pomocą. Zadeklarował, że jako radny oraz 

mieszkaniec gminy dołoży wszelkich starań, aby otwierać drzwi urzędów i zapalać zielone 

światła żeby wszystkie przedsięwzięcia, które są planowane zostały zrealizowane. Dodał, że 

czas nowego roku jest czasem wielkich wyzwań, które nie tylko przyniosą satysfakcję 

 z realizacji, ale przyniosą gminie realne korzyści. Życzył tego nie tylko sobie, ale wszystkim 

obecnym. 

 

O godzinie 14: 40 przewodnicząca ogłosiła 5 min. przerwy.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

O godzinie 14: 45 wznowiła obrady 

 

Ad. 4 

Podjęcie uchwał 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poinformowała radnych o zmianach w uchwale w sprawie ustalenia trybu udzielania, 

rozliczania oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji, udzielonych 

niepublicznym przedszkolom i innym formom wychowania przedszkolnego, działającym na 

terenie Gminy Zławieś Wielka i poprosiła panią skarbnik o krótkie przybliżenie tematu. 

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Organ stanowiący jednostki ustala tryb udzielania, rozliczania oraz tryb i zakres kontroli 

udzielania dotacji i ustala zakres danych, które powinny być zawarte we wniosku. Wszystkie 

dane, które powinny znaleźć się w uchwale zostały w niej zawarte. Dotacja dla 

niepublicznych przedszkoli powinna być kalkulowana zgodnie z ustawą, czyli nie niżej niż 

75% wydatków bieżących poniesionych przez przedszkole. W punktach przedszkolnych 

dotacja powinna wynosić nie niżej niż 40%.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Podziękowała i zapytała, czy ktoś z radnych ma pytania do tematu. Pytań nie było odczytała 

więc treść uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XI/70/2011 

w sprawie ustalenia trybu udzielania, rozliczania oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości wykorzystania dotacji, udzielonych niepublicznym przedszkolom i innym 

formom wychowania przedszkolnego, działającym na terenie Gminy Zławieś Wielka 

 

 

 

 



Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała radnych, czy mają pytania do uchwały oznaczonej numerem 2 i poinformowała o 

zmianach, jakie nastąpiły w podstawie prawnej uchwały. Dodała, że treść uchwały została bez 

zmian. Poprosiła panią skarbnik o przybliżenie treści uchwały.  

 

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Powiedziała, że nowa ustawa o finansach publicznych daje możliwość gromadzenia środków 

przez jednostki oświatowe na wydzielonym rachunku dochodów, które określa rada gminy. 

Uchwała zawiera wszystkie punkty, o których mowa w ustawie, aby jednostki na terenie 

gminy mogły gromadzić dochody i finansować nimi swoje wydatki, unikając zbędnego 

przepływu środków pomiędzy gminą, a tymi jednostkami.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Radni nie mieli pytań do uchwały, w związku z czym odczytała jej projekt.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XI/71/2011 

w sprawie dochodów gromadzonych na oddzielnym rachunku bankowym przez 

samorządowe jednostki budżetowe gminy Zławieś Wielka prowadzące działalność 

oświatową 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła panią skarbnik o szczegółowe przedstawienie kolejnej uchwały dotyczącej zmian  

w budżecie. 

 

Justyna Brzozowska – skarbnik 

Ostatnimi zmianami do budżetu była między innymi dotacja, która wpłynęła z Urzędu 

Wojewódzkiego na zwiększenie planu w dziale pomoc społeczna w kwocie 1000 zł. 

Przeznaczeniem tej dotacji jest wpieranie rządowego programu na wspieranie osób 

pobierających świadczenia pielęgnacyjne. Kolejna zmiana dotyczyła przesunięcia 

niewykorzystanych środków z dotacji na rozwój sportu w gminie na zakup materiałów na 

ogrodzenie boiska w Złejwsi Małej. Kwota ta wyniosła 23 tys. zł. Wprowadza się do budżetu 

aktualne wartości środków, jakie gmina otrzymała na dofinansowanie na podstawie 

podpisywanych aneksów tj. budowa przydomowych oczyszczalni ścieków, obecna wartość 

dofinansowania 606 347 zł, budowa wiejskiej świetlicy integracyjnej w Złejwsi Wielkiej 418 

630 zł oraz budowa drogi gminnej Zarośle Cienkie – Czarne Błoto 469 258 zł. Należy 

również dokonać przesunięć pomiędzy działami ze względu na niedoszacowanie  

w niektórych paragrafach. Trzeba również skorygować wolne środki, które były wykazane  

w budżecie w złotych w wysokości 776 496 zł do faktycznej wysokości w groszach 776 495 

87/100 zł. W wyniku wprowadzonych zmian dochody i wydatki zmniejsza się o kwotę 101 

391 zł. Dochody wyniosą 34 361 609 zł a wydatki 41 471 33 zł.  

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czym była spowodowana taka duża kwota na zapłatę odsetek od zaciągniętych 

pożyczek.  

 

 Justyna Brzozowska – skarbnik 

Odpowiedziała, że spowodowane to jest wzrostem stóp procentowych.  



 

Na salę obrad wszedł radny Robert Borzęcki. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy radni mają pytania do zmian w budżecie. Pytań nie było odczytała, więc treść 

uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XI/72/2011 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2011 rok 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła kierownika referatu rolnictwa o przedstawienie uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

działki położonej w centralnej części miejscowości Stary Toruń oraz dla części 

działki położonej w zachodniej części miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś 

Wielka 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że uchwała ta dotyczy dwóch terenów. Jeden znajduje się obok szkoły  

w Przysieku i należy oddzielić planem miejscowym tereny leśne od szkoły, żeby spełnić 

wymogi przeciwpożarowe. Drugi teren dotyczy przystąpienia do zmiany planu dla baru 

leśnego na granicy naszej gminy z gminą Dąbrowa Chełmińska. Lasy Państwowe wystąpiły  

z wnioskiem, aby wyłączyć teren użytkowany przez ten bar z użytkowania leśnego.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła zastępcę o odczytanie omawianej uchwały.  

 

Robert Borzęcki – radny 

Odczytał projekt uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XI/73/2011 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działki położonej w centralnej części miejscowości 

Stary Toruń oraz dla części działki położonej w zachodniej części miejscowości 

Czarnowo – gmina Zławieś Wielka 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Omówiła kolejną uchwałę oznaczoną numerem 5 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Stary Toruń. 

Poinformowała, że uchwala ta była szeroko dyskutowana na posiedzeniu wspólnym komisji. 

Zapytała, czy ktoś z radnych ma pytania w związku z tym projektem i poprosiła o kilka słów 

w tym temacie kierownika Kwiatkowskiego. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Powiedział, że uchwała ta dotyczy wywołania planu miejscowego dla terenu leżącego  

w Starym Toruniu. Plan przeszedł całą procedurę i dlatego wystąpiono z wnioskiem, aby 

podjąć tę uchwałę.  

 



Andrzej Pyzik – radny  

Wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie zmian w projekcie uchwały tj. usunięcie pkt. 5 w § 6. 

Wniosek w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała § 6 omawianej uchwały i dodała, że pkt 5 nie ma odzwierciedlenia w załączniku 

graficznym do tej uchwały, dlatego zasadne jest jego usunięcie. Zgodnie z wnioskiem 

złożonym przez radnego Pyzika poprosiła o głosowanie, kto jest za podtrzymaniem tego 

wniosku. 

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła zastępcę o odczytanie omawianego projektu uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XI/74/2011 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka 

dla miejscowości Stary Toruń 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Odczytała projekt ostatniej uchwały. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła jednogłośnie 

uchwałę Nr XI/75/2011 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz innych Uzależnień na rok 2012 

 

O godzinie 16: 15 przewodnicząca ogłosiła 10 min przerwy. 

 

 

Ad. 4 
Informacja o pracy wójta miedzy sesjami.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

O godzinie 16: 25 wznowiła obrady i poprosiła wójta o przedstawienie kolejnego punktu  

z porządku obrad.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił informacje o pracy wójta między sesjami.  

Informacja w załączeniu do protokołu. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Poprosiła o zadawanie pytań wójtowi. 

 

Andrzej Pyzik – radny  

Powiedział, że pozwalając na użytkowanie ośrodków zdrowia panu Wawrzeńczykowi nie 

było mowy o tym, że duża ilość usług będzie dokonywana odpłatnie i podkreślił, że tak nie 

powinno się stać. 

 



Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że po spotkaniu z panem Wawrzeńczykiem nie udało się wiele wynegocjować. 

Zapytała, czy ginekolog przyjmowałby odpłatnie czy nieodpłatnie. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że mowa była tylko o bezpłatnych wizytach. Trudno powiedzieć, czy zostało 

mało wynegocjonowane, ponieważ od czegoś trzeba było zacząć, a co będzie dalej czas 

pokaże. Rozmowa z panem doktorem była bardzo trudna i trzeba mieć nadzieję, że dotrzyma 

słowa.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Zapytała, czy zostało sprawdzone, na jakie badania oraz usługi pan Wawrzeńczyk uzyskał 

limity. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że dyrektor Medic’a nie złożył żadnego zapotrzebowania na usługi 

specjalistyczne na lata 2011-2013. Temat ten został oczywiście poruszony na spotkaniu  

z nim, które odbyło się 23 grudnia. Niestety nie jest to argument do rozwiązania umowy z tą 

firmą. 

 

Helena Przekwas – radna 

Zapytała, czy jest możliwość zatrudnienia przez ośrodek zdrowia pielęgniarki, która mogłaby 

np. zrobić zastrzyk pacjentowi w godzinach wieczornych. 

 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że temat ten był poruszany. Niestety nie ma takiej możliwości. Ośrodki są 

otwarte do godz. 15 i do tej  godziny można korzystać z usług. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że razem z wójtem będzie starała się działać dalej w tej sprawie, aby usprawnić 

działanie służby zdrowia na terenie gminy. Korzystając z okazji, że na sali znajduje się dwóch 

nowo wybranych kierowników jednostek podległych gminie przywitała serdecznie panią 

Marię Karpińską kierownika GOKiS-u oraz pana Wiesława Kazanieckiego kierownika 

Gminnego Zakładu Komunalnego. Poprosiła nowych pracowników o przedstawienie się 

 i powiedzenie kilku słów o sobie. 

 

Maria Karpińska – dyrektor GOKiS   

Podziękowała komisji, która przyjęła jej kandydaturę na ww. stanowisko. Zapewniła, iż 

dołoży wszelkich starań, aby działalność kulturalna i sportowa w gminie była na wysokim 

poziomie oraz, aby mieszkańcy w niej czynnie uczestniczyli. Wyraziła chęć współpracy  

z organizacjami oraz stowarzyszeniami na terenie gminy i nie tylko.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Powiedział, że jest mieszkańcem gminy Chełmża, w samorządzie pracował 37 lat, 11 lat 

prowadził gospodarstwo pomocnicze przy Urzędzie Gminy w Chełmży. Zajmował się tam 

gospodarką wodno – ściekową, utrzymaniem czystości w gminie i transportem autobusowym. 

Trzecią kadencję pełni funkcję radnego powiatu oraz jest członkiem zarządu powiatu. Dodał, 

że ma nadzieję stworzyć takie warunki, jakie były w Chełmży, czyli zaopatrzenie gminy 

 w wodę, utrzymywanie porządku i czystości i nie tylko. Na pewno czeka go wiele pracy, ale 

dołoży wszelkich starań, aby wszystko sprawnie funkcjonowało.  



 

 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że na pewno czeka ich ogrom pracy, a rada jest niecierpliwa i wymagająca, ale 

ma nadzieję, że sumiennie będą wywiązywać się ze swoich zadań.  

 

Ad. 5  

Wolne wnioski i zapytania 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Otworzyła dyskusję w punkcie wolne wnioski i zapytania. 

 

Andrzej Pyzik – radny  

Skierował pytanie do kierownika zakładu komunalnego, zapytał ile czasu zajmie mu 

doprowadzenie do porządku zagadnień, jakimi ma się zajmować. 

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Odpowiedział, że w chwili obecnej nie może udzielić jednoznacznej odpowiedzi, ponieważ 

trzeba ułożyć całą strukturę organizacyjną zakładu, aby móc coś powiedzieć na ten temat. 

Dodał, że być może na następną sesję uda mu się ustalić przybliżony termin. 

 

Robert Borzęcki – radny  

Zapytał, czy pan Kazaniecki jest zwolennikiem utrzymywania transportu na terenie gminy, 

naprawiania pojazdów itp. Czy wolałby zakupić usługi od firm z zewnątrz? 

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego 

Odpowiedział, że wolałby, aby gmina miała własny transport, ale to jest jego prywatne 

zdanie, ponieważ nie wie, jaki jest stan techniczny autobusów i nie wie ile gmina jest w stanie 

przeznaczyć środków na transport dzieci do szkół. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że wszyscy zdają sobie sprawę z tego, że kierownik zakładu ma wiele spraw do 

uporządkowania, dlatego poprosiła, aby za 2 lub 3 miesiące, kierownik przedstawił ww. 

informację na sesji. 

 

Michał Guciński – zainteresowany obradami  

Oznajmił, że jest mieszkańcem Starego Torunia i chciałby zabrać głos w sprawie działek  

w Starym Toruniu, które są położone w centrum. Są to działki, na których obowiązuje plan 

zagospodarowania przestrzennego. Według tego planu te tereny przeznaczone są pod 

budownictwo wielorodzinne. Mieszkańcy składali pismo w sierpniu 2011 r. w sprawie 

przekształcenia tego terenu na budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne. Jest to teren, 

wokół którego przeważają domki jednorodzinne i mieszkańcy nie chcieliby, aby zgodnie  

z obowiązującym planem powstały tam bloki. Jako reprezentant mieszkańców wnioskował  

o zmianę przeznaczenia tych działek. Dodał, że właściciele przychylają się do woli 

pozostałych mieszkańców. Sprawa ta jest dosyć pilna, ponieważ aktualni właściciele nie 

wnoszą sprzeciwu, ale jeśli pojawiliby się nowi może stać się inaczej.    

 

 

 



Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że plan można zmienić drugim planem. Sprawą tą można zająć się po nowym 

roku. Idąc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców można zająć się tym tematem, zwłaszcza, 

że właściciele tych działek nie wnoszą żadnych uwag. Dodał, że będzie to długa droga, ale 

sprawa jest do załatwienia. Nie wiadomo, co z kosztami, ponieważ jest to wyraźny wniosek 

mieszkańców, a koszty ktoś będzie musiał ponieść.  

 

Mirosław Korzeniowski – zainteresowany obradami 

Powiedział, że jako mieszkaniec Starego Torunia zgadza się z panem Gucińskim. Chciałby, 

aby sytuacja ta została rozwiązana tym bardziej, że są podstawy ku temu, aby tak się stało. 

Dlatego należy znaleźć ścieżkę ułatwiającą podjęcie decyzji. 

 

Tomasz Szablewski – zainteresowany obradami 

Podkreślił, że sytuacja ta wymaga szybkich decyzji, ponieważ tereny Starego Torunia są dość 

atrakcyjne. Właściciele działek szybko i często się zmieniają, dlatego warto byłoby 

wykorzystać sytuację, jaka jest teraz, czyli zgodę obecnych właścicieli na zmianę planu 

miejscowego. Dodał, że jest prawnikiem i wie jak wygląda droga administracyjna, ale ma 

nadzieję, że przy dobrej woli, jaka jest i wspólnych siłach uda się szybko tę sytuację 

rozwiązać.  

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Powiedziała, że zgadza się z wolą mieszkańców jednak należy dokładnie zająć się tą sprawą, 

żeby móc podjąć odpowiednie działania. Z informacji, jakie posiada wie, że procedura ta jest 

długa i trwa nawet kilka miesięcy. W gminie sprawy planów miejscowych nie były 

regulowane od długiego czasu. W pierwszej kolejności trzeba zająć się zaszłościami, które 

zostały „rozgrzebane”, a nie zostały doprowadzone do końca. Przykładem jest jedna z uchwał 

podjętych na dzisiejszej sesji, gdzie wniosek złożony był około 6 lat temu.  

 

Jan Surdyka – wójt 

Zapytał radnych powiatowych o to, czy w budżecie powiatu zarezerwowano środki na 

inwestycje w Gminie Zławieś Wielka.  

 

Wiesław Kazaniecki – kierownik Gminnego Zakładu Komunalnego, radny powiatowy 

Odpowiedział, że jutro odbędzie się sesja rady powiatu, na której zostanie uchwalony budżet. 

Poinformował, że powiat został podzielony na gminy, jeśli chodzi o drogi i na pewno w tym 

kierunku będzie się coś działo. 

 

Andrzej Walczyński – radny 

Dodał, że do 2015 roku został uchwalony plan modernizacji dróg powiatu toruńskiego. 

Wnioskował on o naprawę drogi ks. Markiewicza w Górsku, jednak nie może powiedzieć czy 

uda się zrobić to do 2015 roku. Wspólnie z radnym Przybylskim będzie starał się załatwić tę 

sprawę ze względu na to, że w 2014 roku przypada 400-set lecie kościoła w Górsku.  

 

Jan Surdyka – wójt 

W imieniu swoim oraz całego zespołu, w jakim pracuje podziękował radnym za pierwszy 

wspólny rok pracy po nowych wyborach. Wyraził swoje zadowolenie ze współpracy z Radą 

Gminy zarówno ze stroną koalicyjną jak i opozycyjną. Dodał, że nie ma niepotrzebnych 

zgrzytów, które miałyby wpływ na podejmowanie wspólnych działań. Złożył radnym 

życzenia, aby współpraca układała się jeszcze lepiej niż w mijającym roku oraz, aby budżet 

gminy był korzystniejszy dla wszystkich mieszkańców.  



Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy 

Złożyła wszystkim radnym najserdeczniejsze życzenia noworoczne. Życzyła dużo zdrowia, 

spełnienia wszystkich marzeń, zadowolenia z pracy społecznej oraz, aby taki skład rady 

dotrwał do końca kadencji. Podziękowała za ciężką pracę oraz trud w nią włożony, wie, że 

nie jest lekko, ale wierzy, że wspólnymi siłami uda się sprostać oczekiwaniom mieszkańców. 

  

O godzinie 17: 05 pożegnała wszystkich obecnych i zakończyła obrady XI sesji.  

 


